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دستگیری ۴ نفر در ارتباط با انتشار فیلم درمانگاه در قم
معاون دادســتان قم گفت: تا این لحظه ۴ نفر از عوامل اصلی انتشار دهندگان و 
ارسال کنندگان فیلم ماجرای درمانگاه قم به شبکه معاند اینترنشنال شناسایی و 

بازداشت شدند. - اخبار استانها -
 به گزارش ایلنا، مسلم خانی در مورد اتفاقات رخ داده شده در درمانگاه قم اظهار 
داشت: آنچه که برای  ما مشخص شد و مطمئن شدیم از این موضوع، اینکه یک 
طراحــی و برنامه ریزی صورت گرفته بــود برای اینکه در جامعه تفرقه افکنی و  

فتنه انگیزی کنند.
وی افزود: این پرونده به وزارت اطلاعات واگذار شــد که با بررسی دقیق موضوع 
و تحقیقات شــبانه روزی تا این لحظه ۴ نفر از عوامل اصلی انتشار دهندگان و 
ارسال کنندگان فیلم ماجرای درمانگاه قم به شبکه معاند اینترنشنال شناسایی 
و بازداشت شــدند. معاون دادستان قم گفت: افراد دســتگیر شده در اظهارات 
خود اعتراف کردند با هماهنگی فیلم را برای شــبکه معاند ارسال کردند و قصد 

تفرقه افکنی در جامعه داشتند.

تاکید نماینده تهران به رفع موانع واردات خوردو
نماینده تهران در مجلس خواستار رفع موانع واردات خودروهای دست دوم شد.

به گزارش ایسنا، عبدالحسین روح الامینی در جلسه علنی روز گذشته )سه شنبه( 
مجلس در تذکری گفت: علت برطرف نشدن موانع واردات خودروهای دست دوم 
خارجی چیست و چرا این موانع رفع نمی شود؟ وی توضیح داد: برخی کارشناسان 
وزارت صمــت بیان می کنند که خودروهای با کیفیتی وجود دارد که می توان با 
قیمت پایین تــر از خودروهای داخلی وارد کرد اما ظاهــرا متولیان ارزی مانع 

می شوند؛ متولیان ارزی کشور مراقبت کنند که چنین اتفاقی رخ ندهد.

واکنش زیدآبادی به بازداشت انتشار دهندگان 
حادثه درمانگاه قم

فعال سیاســی اصلاح طلب نوشــت: در ماجرای درگیری در درمانگاه قم، طبق 
معمول ریشه یک واقعیت تلخ اجتماعی نادیده گرفته شده و افشاءکنندگان آن را 
هدف قرار داده اند به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، احمد زیدآبادی، روزنامه نگار 
و فعال سیاسی اصلاح طلب در کانال تلگرامی خود در مطلبی با عنوان »خودش 
را بیار اســمش را نیار؟« نوشت: معاون دادستان قم از »بازداشت ۴ نفر از عوامل 
اصلی انتشار دهندگان و ارسال کنندگان فیلم ماجرای درمانگاه قم به شبکه معاند 

اینترنشنال« خبر داده است.
طبق معمول اصل و ریشــۀ یــک واقعیت تلخ اجتماعی نادیده گرفته شــده و 
افشــاءکنندگان آن را هدف قرار داده اند! اگر انتشار اینگونه صحنه ها به نظرتان 
کریه و ناپسند است، چرا با اصرار بر دخالتِ عده ای در نوع پوشش مردم، تکرار آن 
ترویج و تشویق می شود؟ مادامی که افرادی اجازه داشته باشند یا به خود اجازه 
دهند کــه به پر و پای مردم در معابر و امکان عمومی بپیچند، این صحنه ها در 
هر گوشــه از کشور تکرار می شود و عده ای هم خواه ناخواه از آن فیلم می گیرند 
و فیلم هم لاجرم منتشــر می شود. با بازداشــت و زندانی کردن هم نه می توان 
جلوی فیلمبرداری از این صحنه ها را گرفت و نه مانع انتشار آنها شد. با این قبیل 
برخوردها فقط زندان ها متراکم تر و خانواده های بیشتری گرفتارتر و ناراضی تر و 
بلایی بر مجموع بلاهای این جامعه اضافه می شود. در دنیای امروز به مدد انقلاب 
در صنعت ارتباطی دیگر نمی توان سیاســتِ »خودش را بیار اسمش را نیار« را 
اعِمال کرد! هر اتفاقی که در منظر و مرئای عمومی رخ دهد، خواه ناخواه مستند 
و افشا و منتشر می شود. آن طلبۀ جوان هم که در این ماجرا انگشت نما شده، خود 
قربانی این گونه حوادث است. آن محافلی که این قبیل اعمال را به عنوان صواب 
و »انجام وظیفۀ شرعی« به برخی از طلاب آموزش می دهند، مسئول اصلی ایجاد 

این نوع صحنه های تلخ و تشنج آفرین هستند!

سوال صادق زیباکلام درباره عکاسی 
بدون اجازه یک روحانی

صادق زیباکلام، در یادداشتی به ماجرای حادثه درمانگاه قم )عکاسی بدون اجازه 
یک روحانی از یک خانم (  واکنش نشــان داد. به صادق زیباکلام، فعال سیاسی 
اصلاح طلب، در یادداشتی در شبکه اجتماعی ایکس، نوشت: هیچ یک از مسئولین 
نظام اقدام روحانی در قــم را مورد نکوهش قرار ندادند. برعکس، برخی هم آنرا 
بعنوان اقدامی انقلابی علیه بی حجابی ســتودند. میماند این سئوال که اگر آن 
اقدام موجه و اشکالی نداشــته، در آنصورت چرا مسئولین بدنبال تنبیه کسانی 

هستند که فیلم آنرا به رسانه های خارجی داده اند؟

ادعای عجیب امیرحسین ثابتی
نماینده منتخب تهران در مجلس شــورای اسلامی به میزان مشارکت مردم در 
انتخابات واکنش نشان داد. به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، امیر حسین ثابتی 
فرد، نماینده منتخب تهران در مجلس شــورای اسلامی در گفتگویی در شبکه 
تلویزیونی افق، به میزان مشارکت مردمی در انتخابات یازده اسفند، واکنش نشان 
داد و گفت: این ۵۸ درصدی که در انتخابات شرکت نکرده اند، برانداز و مخالف 

نیستند، بلکه فقط زمان انتخابات را نمی دانستند!
ثابتی با ۴ درصد آراء تهران، منتخب مجلس آینده شده است.

اوربان- ترامپ و آرزوی کریدور صلح
ادامه درصفحه 3

ویکتور اوربان نخست وزیر دست راستی و ملی گرای مجارستان پس از دیدار 
هفته گذشــته با رئیس جمهور ســابق ایالات متحده در فلوریدا از تلاش متحد 
دیرینه خود دونالد ترامپ برای بازگشــت صلح به کاخ ســفید حمایت کرد؛این 
ملاقات اواخر روز جمعه هفته گذشته انجام شد و اوربان طی آن با دونالد ترامپ 
بر ســر موضوعات مختلف از جمله نامزدی او برای انتخابات ریاســت جمهوری 
نوامبر ۲۰۲۴ بحث و گفت و گو کرد. بر اســاس گزارش ســتاد انتخاباتی دونالد 
ترامپ تاکید بر اهمیت تقویت مرزها برای حفاظت از حاکمیت کشورها از جمله 
محورهای گفت وگو در میان طیف گسترده ای از موضوعات مورد بحث میان دو 

طرف بود. 
ویکتور اوربان مدت ها اســت که با دیگر اعضای اتحادیه اروپا بر سر بسیاری 
از مســائل از جمله اختصاص بودجه برای کمک نظامی به اوکراین پیوستن این 
کشور به اتحادیه اروپا و نیز حفظ روابط اقتصادی کشورش با مسکو پس از تهاجم 
نظامی روسیه به اوکراین در سال ۲۰۲۳ میلادی اختلاف دیدگاه دارد. او بر این 
باور است که تنها بازگشــت دونالد ترامپ نامزد جمهوری خواهان به کاخ سفید 
اســت که می تواند بن بست موجود در جنگ اوکراین را از میان بردارد و صلح را 
در این کشــور به ارمغان بیاورد او پس از ملاقات با رئیس جمهور ســابق آمریکا 
در فلوریدا با انتشار مطلبی در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »ما به رهبرانی در 
جهان نیاز داریم که مورد احترام باشــند و بتواننــد صلح را به ارمغان بیاورند او 
-دونالد ترامپ- یکی از آنها است.«  ویکتور اوربان در ادامه خطاب دونالد ترامپ 
آورده اســت: »بازگرد و صلح را برای مــا بیاور آقای رئیس جمهور.« او در حالی 
این چنین از دونالد ترامپ تمجید و تعریف کرده است که اظهارات اخیر رئیس 
جمهوری پیشــین آمریکا در خصوص تهاجم روسیه به اوکراین و نقش ناتو در 
حمایت از کشورهای اروپایی عضو ناتو با انتقادات زیادی همراه شد؛ دونالد ترامپ 
در جریان یک گردهمایی انتخاباتی در کارولینای جنوبی گفته بود که روسیه را 
تشویق می کند تا به کشورهایی که سهم و بودجه نظامی خود در ناتو را پرداخت 
نمی کنند، هر کاری که می خواهد بکند. این ســخنان به نوعی تشــویق روسیه 
از ســوی دونالد ترامپ برای حمله به کشــورهای اروپایی تفسیر و تحلیل شد و 
واکنش های خشم آلود و انتقادآمیز تندی را به همراه داشت. وزیر دفاع لهستان 
از جمله منتقدانی بود که در ســخنانی اظهارات دونالد ترامپ را زیر سوال بردن 
اعتبار کشــورهای متحد و نیز تضعیف پیمان ناتو خوانده بود. حالم که ویکتور 
اوربان برخلاف قالب رهبران اروپایی از بازگشــت دوباره دونالد ترامپ استقبال 
کرده و آن را زمینه ســاز پایان بحران کنونی ناشی از جنگ در اوکراین قلمداد 
می کند جای بسی تعجب و شــگفتی دارد؛و این در حالیست که ویکتور اوربان 
همواره با دیگر رهبران اروپایی در اتحادیه اروپا بر ســر کارزارهای ضد مهاجرتی 
که ترامپ موافق بی چون و چرای آن است اختلاف نظر و دیدگاه اساسی داشته 
است و و اقدامات دولت ویکتور اوربان در محدود کردن قلال قوه قضاییه در کشور 
مطبوعش و کنترل بیشتر بر سازمان های غیردولتی و رسانه ها نیز همواره مورد 
انتقاد بروکسل قرار گرفته است؛بسیاری از تحلیلگران و منتقدان نظام بین الملل 
این اقدامات را بر خلاف قاعده مرســوم روند دموکراسی در مجارستان ارزیابی و 

قلمداد می کنند.

عدلیه

مجلس

ویژه

یادداشت

گروه سیاســی - مانیا شوبیری: انتخابات 
مجلس دوازدهم و مجلس خبرگان با همه رد 
صلاحیت ها و حواشی برگزار شد، انتخاباتی که 
به اعتقاد بسیاری انتخابات درون جناحی برای 

اصولگرایان بود.  
در انتخابات مجلس دوازدهم و مجلس خبرگان 
نیــز مانند دو انتخابات گذشــته جای حضور 
پرشور مردم خالی بود. مردمی که گویا عطای 
صندوق های رای را به لقایش بخشــیده اند و 
به این نتیجه رســیده اند که رای آنها تغییری 
در شرایط زندگی شــان ایجاد نمی کند؛ حال 
اصولگرایان صحنه گردان انتخابات باشــند یا 
اصلاح طلبان برایشــان فرقــی نمی کند؛ مهم 
سفره آنهاست که روز به روز کوچک تر می شود.

محمو صادقی در گفت وگو با مردم ســالاری 
تاکید کرد که در مقایســه با دو انتخابات قبل 
یعنی مجلس و ریاست جمهوری هیچ دلیلی 
برای افزایش مشــارکت مردم وجود نداشتنه 
تنهــا اتفاقــی در جهــت ترغیــب و افزایش 
مشــارکت رخ نداده بود، بلکه دلایلی هم برای 
افزایش نارضایتی مردم اتفاق افتاده بود! همه 
مشاهدات نشان می داد که شاهد انتخاباتی کم 

فروغ خواهیم بود.
صادقی تاکید کرد کــه مردم به این انتخابات 
روی خوشی نشــان نداده اند و کسانی هم که 
بــا این نصاب از آرا به مجلس می روند با مردم 
فاصلــه زیادی دارند و نمی توانند همه مردم را 
نمایندگی کنند. او معتقد است که باید منتظر 

باشــیم تا ناکامی های مجلس یازدهم توسط 
مجلس دوازدهم پیگیری و اجرا شود. 

صادقــی در این گفت گو به تحلیل آرای باطله 
نیز اشاره کرد و نگاهی نیز به آینده و انتخابات 
ریاست جمهوری داشت؛ مشروح این گفت وگو 

را در ادامه می خوانید:
محمود صادقی، فعال سیاسی اصلاح طلب در 
گفت وگو با مردم سالاری با اشاره به اینکه نتایج 
انتخابات مجلس دوازدهم قابل پیش بینی بود، 
گفت: نظرســنجی های که صورت گرفته بود 
و مشــاهدات میدانی کاملا نشــان می داد که 

انتخابات کم فروغی را شاهد هستیم.
صادقی با اشاره به اینکه از همان مرداد ماه که 
وزارت کشور شتاب زده شروع به اجرای قانون 
جدیــد انتخابات کرد و روند ثبت نام ها و پیش 
ثبت نام ها مشــخص بود این انتخاباتی نیست 
که بتواند مشــارکت جدی را رقم بزند، خاطر 
نشان کرد: هم مشارکت ثبت نام کنندگان به 
عنوان نامزد انتخابات و هم از جهت مشارکت 
مردم به عنــوان رای دهنده، نظرســنجی ها 

همین اعداد و ارقام را پیش بینی کرده بود.
وی بــا تاکید بر اینکه جامعــه نیز بیانگر این 
موضوع بود که در مقایسه با دو انتخابات قبل 
یعنی مجلس و ریاست جمهوری هیچ دلیلی 
برای افزایش مشــارکت مردم وجود نداشت، 
افــزود: نه تنهــا اتفاقی در جهــت ترغیب و 
افزایش مشــارکت رخ نداده بود، بلکه دلایلی 
هــم بــرای افزایــش نارضایتی مــردم اتفاق 

افتاده بــود. عملکرد مجلس یازدهم و حوادث 
سال1۴۰1 دلایلی بودند که می شد پیش بینی 
کرد انتخابات با کمترین نصاب ۴ دهه برگزار 

می شود. 
صادقی با بیان این نکتــه که ترکیب مجلس 
دوازدهم محصول عدم مشارکت اکثریت مردم 
است گفت: طبیعتا با همین شاخص می توان 
گفت که مجلسی حداقلی تر از مجلس یازدهم 
که فاصله زیادی با مطالبات و انتظارات اکثریت 

مردم دارد، جایگزین مجلس فعلی می شود.
به گفته وی مجلس دوازدهم را می توان ادامه 
مجلس یازدهم دانســت، با کاهش محبوبیت 
بیشــتر، تندرو تر شدن و بیشتر فاصله گرفتن 

از مطالبات مردم.
این فعال سیاســی اصلاح طلب با بیان اینکه 
رقابت درون جناحی که بین اصولگرایان وجود 
داشــت، در غیاب مردم به نفع قشــر تندروتر 
اصولگرایان رقم خــورد، گفت: این موضوع را 
در آرای تهران به صورت نمادین می توان دید؛ 
قالیبــاف در رتبه اول نیســت و افرادی مانند 
نبویان، رسایی و ثابتی در صدر قرار گرفته اند، 
از طــرف دیگر انتخابات تهران هیچگاه به این 
حد دو مرحله ای نشــده بــود؛ همه این موارد 
را می توان نشــانه های برای شــناخت ترکیب 

مجلس آینده دانست.
وی در پاســخ به این سوال که نمایندگان راه 
یافتــه به مجلس این پیــروزی را دلیل تغییر 
و تحول در دیــدگاه مردم می دانند گفت: این 

افراد وقتی از مردم صحبت می کنند باید دید 
منظورشان چه قشری از مردم است؟ این افراد 
مردم را خلاصه کرده انــد در همان بدنه رای 
خودشان، حالا که در یک رقابت درون جناحی 
اکثریت آرا را به دست آورده اند، اکثریت مردم 
را مســاوی با رای دهندگان به خودشان تلقی 

می کنند.
صادقی بــا تاکید بر اینکــه طبیعتا با همین 
فضــای ذهنی و شــناختی به مســائل نگاه 
می کنند، خاطر نشــان کــرد: اظهار نظرهای 
راه یافتــگان به مجلس یازدهم حکایت از این 
دارد که به دنبال این هســتند که ناکامی های 
مجلس یازدهم را پیگیــری کنند، به ویژه در 
بحث صیانت و حجاب. قابل پیش بینی است 
که دوباره این طرح ها را مطرح کنند و با وجود 

پشتوانه بیشتر آنها را به کرسی بنشانند. 
صادقی همچنین به تعداد آرای سفید و باطله 
اشــاره کرد و گفت: بــرای تحلیل آرای باطله 
نیازمند اطلاعات بیشــتری هستیم، اما همین 
درصد شــرکت کنندگان در برابر کسانی که 
شــرکت نکرده اند یعنی آمار 6۰ به ۴۰ گویای 

وضعیت سیاسی کشور هست.
وی خاطر نشــان کــرد: از میان کســانی که 
پای صندوق رفتند، با آرای که اعلام شــده و 
یا درصد کســانی که رای آورده اند نســبت به 
واجدین شرایط نصاب کمتری است نسبت به 

مجلس قبلی.
صادقی با تاکید بر اینکه این موضوع روشنگر 

پایگاه اجتماعی ضعیف مجلس اســت، گفت: 
بحث دیگری کــه وجود دارد این اســت که 
تعــدادی از نامزدها اعــلام کرده اند آرای که 
ثبت شده است محرز نیست که با احراز هویت 
اشخاصی که شماره ملی آنها ثبت شده، صورت 

گرفته باشد.
این فعال سیاســی بــا تاکید بــر اینکه اینها 
پدیده های هســتند که اهمیت زیادی دارند، 
افزود: اگر این پدیده ها را تحلیل کنیم نشانگر 
این اســت که مــردم به ایــن انتخابات روی 
خوشــی نشــان نداده اند و کســانی هم که با 
این نصاب از آرا بــه مجلس می روند خیلی با 
مردم فاصله دارنــد و نمی توانند همه مردم را 

نمایندگی کنند.
وی یکــی از چالش های مهم مجلس آینده را 
همین فاصله زیاد نمایندگان با مردم دانست و 
یادآور شد: پیش بینی می شود این نمایندگان 
رای های که می دهند و مصوباتی که در مجلس 
دوازدهم خواهند داشــت، با خواست، نیازها و 

انتظارات جامعه فاصله زیادی داشته باشد.  
صادقی در پاســخ به این سوال که تا انتخابات 
ریاست جمهوری چطور باید صندوق های رای 
را به مردم بازگرداند گفت: مردم نشان داده اند 
که به بیانیه، گفت وگو و اعلام نظر توجه ندارند، 
بلکــه واقعیت های کف جامعــه را می بینند و 
تصمیم می گیرند. مردم به جای حرف به عمل 

توجه می کنند.
وی به رای ندادن آقــای خاتمی در انتخابات 
اشــاره کرد و گفت: از ســمت اصلاح طلبان 
یک اقدام عملی رای ندادن آقای خاتمی بود، 
این اقدام عملی در بازســازی و ترمیم سرمایه 
اجتماعی اصلاح طلبان، به اندازه هزار بیانیه اثر 
دارد، دیدیم که بازتاب های زیادی در ســطح 

جامعه داشت.
صادقی بــا تاکید بــر اینکه مردم بــه رفتار 
حاکمیــت نگاه می کنند، افــزود: در واقع این 
اتفاق تنهــا از طریق تغییر رفتار حاکمیت رخ 
خواهــد داد؛ چه در سیاســت داخلی چه در 
سیاست خارجی اگر تغییری رخ دهد، می تواند 

تاثیر بگذارد در زندگی مردم و دیده شود.
وی در ادامه این گفت وگو خاطر نشان کرد: در 
روزهای بعد از انتخابات شاهد بودیم که قیمت 
ارز روز به روز بالا رفت و بازار دچار التهاب شد، 
ایــن التهاب بر اثر پیش بینــی از رفتار آینده 

حاکمیت و مجلس دوازدهم است.
صادقی افــزود: اگر تحولــی رخ دهد و مردم 
امیدوار شوند، به صندوق رای برمی گردند؛ اما 
اگر قرار باشد بر همین منوال جلو برود احتمال 
اینکه انتخابات 1۴۰۴ وضعی بدتری هم پیدا 

کند، بعید نیست.
وی در پاســخ به این ســوال کــه آیّا حضور 
افراد شــاخص می تواند کمکی به برگشــتن 
مردم به صندوق هــای رای کند، گفت: طبق 
نظرسنجی های انجام شده، این شاخصی است 

که حداکثر ۵ درصد تاثیر خواهد داشت.
صادقــی خاطر نشــان کرد مردم بــه دنبال 
سیگنال های جدی تر هستند، به دلیل اینکه در 
تجربه های مختلف دیده اند که اگر کارگزاران 
هــم تغییــر کنند، وقتــی ســاختار متصلد 
است و ساختاری اســت که امکان اثرگذاری 
رای مــردم را در عمل را نمی دهــد، بنابراین 
 هر شــخصی به میــدان بیاید تاثیــر تعیین 

کننده ای نخواهد داشت.

مســعود ستایشی ســخنگوی قوه قضائیه در 
نشست خبری خود با تبریک حلول ماه مبارک 
رمضان اظهار کرد: عدلیه بر اســاس قولی که 
از ابتدای ســال 1۴۰۲ به مــردم داده بود، در 
ابعــاد اقتصادی اجتماعــی امنیتی و فرهنگی 
اقدامات قابل ملاحظه ای انجام داده اســت. در 
بعد اقتصادی، اقدامات قاطعی از سوی قوه در 
زمینه مبارزه با مفاسد اقتصادی صورت گرفت 
و ثمرات بارزی در تادیه حقوق دولت و ملت و 
بازگرداندن اموال به بیت المال در پی داشــته 
اســت. وی افزود: همچنیــن در این زمینه با 
شناسایی پرونده های کلانی نظیر پرونده واردات 
چای، اراده خــود مبتنی بر جلوگیری از وقوع 
جــرم را به منصه ظهور گذاشــت. پرونده های 
مفاســد اقتصادی کلان و بزرگی در این زمینه 

مورد رسیدگی قرار گرفت. 
سخنگوی قوه قضائیه گفت: در بعد سیاسی نیز 
از اســاس حرکت قوه قضائیه در سال 1۴۰۲ 
عدم ورود به منازعات سیاســی بر اساس اراده 
عالی رفع مشکلات مردم با همکاری و همیاری 

و هم افزایی سایر قوا بوده است.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی در 
مورد تخلفات مدیران شرکت کروز گفت: این 
پرونده در شــعبه چهارم دادگاه ویژه رسیدگی 

به جرایم اقتصادی در حال رســیدگی است. ۸ 
جلســه کیفرخواست این پرونده که حدود 6۰ 
جلد دارد قرائت شده است، اظهارات متهمین 
و وکلای پرونده مطروحه با صرف وقت استماع 
شــده اســت و از 1۸ متهم این پرونده ۷ نفر 
کارمند گمرک هســتند. ستایشــی در پاسخ 
به ســوالی درباره اینکه در آستانه عید نوروز و 
مــاه مبارک رمضان قوه قضائیه از رهبر انقلاب 
اسلامی تقاضای عفو برای برخی از محکومان 
و زندانیان دارند، گفت: امســال تقارن سال نو 
را با ایام ماه مبارک رمضان و عید ســعید فطر 
داریم. به صورت تجمیعی عفو پیش بینی شده 
اســت و در ایام پیش رو ابعــاد و چگونگی آن 
اعلام می شود.  ستایشــی در پاسخ به سوالی 
درباره آخرین وضعیت روند رسیدگی به پرونده 
فرزندان یکی از مقامات قوه قضائیه، اظهارکرد: 
پرونده در مرحله دادرســی در دادگاه بوده و ۵ 
جلسه رسیدگی تشکیل شــده است چنانچه 
شرایط اطلاع رســانی فراهم شود مانند تمام 
اطلاع رســانی ها مطابق مقررات عمل خواهد 
شد. ســخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوال 
زمزمه های لو رفتن ســوالات آزمون فوق العاده 
وکالت 1۴۰۲ و شفاف سازی قوه قضائیه، گفت: 
این آزمون مربوط به مرکز وکلا کارشناســان 

رســمی و مشــاوران خانواده قوه قضائیه است 
و این مرکــز کارفرما بــوده و متولی برگزاری 
سازمان سنجش است. وی بیان کرد: در مورد 
موضوعات مطرح شــده باید دســتگاه متولی 
به صورت روشــن و مبرهن نظر خود را اعلام 
کند و دستگاه های امنیتی نیز در حال بررسی 
صحت و سقم موضوع عنوان شده هستند. وی 
در پاسخ به سوالی در مورد اینکه هادی رضوی 
اکنون در زندان است و یا خیر، گفت: ما مرتبا 
پرونده هــای مهــم را رصد می کنیــم آخرین 
گزارشــی که از مرجع قانونی ذی ربط داشته 
ایم این است؛ بر اساس تشخیص مقام مسئول 
وی در حال معالجه است و به محض بهبودی 
به زندان خواهد رفت. ستایشی درباره رسیدگی 
به جرائــم انتخاباتی با بیان اینکــه در فرایند 
انتخابات، دســتگاه هایی مانند وزارت کشور به 
موجب قانون حضور دارند، گفت: مرحله اول که 
تا قبل از برگزاری انتخابات بود و شامل تبلیغات 
نیز می شــد، عمده گزارش هــای دریافتی که 
داشتیم، تکیه بر تخلفات ناشی از انجام تبلیغات 
زودهنگام انتخاباتی داشت.  سخنگوی دستگاه 
قضا خاطرنشــان کرد: مطابق گزارش هایی که 
دریافت کردیم، ۴6۰ گزارش مربوط به تبلیغات 
انتخاباتــی غیر متعارف توســط داوطلبان و یا 

نامزد های اتنتخاباتی دریافت شده که ما آن ها 
را دریافــت کردیم که در صورت صحیح بودن 
آن ها با راهکار های توجیه، ارشاد و هشدار دادن 
به افراد از تداوم این رفتار غیرقانونی و غیر قابل 

دفاع جلوگیری کنند.
ستایشی در مورد پرونده برادران روزچنگ، در 
زمینه تخلفات گسترده و اخلال در بازار ارزی 
گفت: این افراد به جرم مشــارکت و اخلال در 
نظام اقتصادی و تحصیل مال از طریق نامشروع 

محکوم شدند؛ یدالله روزچنگ ۲۰ سال حبس، 
رد مال و دو سال محرومیت از خدمات دولتی 
محکوم شده اســت؛ لقمان روزچنگ به اتهام 
مشــارکت و اخلال در نظام اقتصادی ۲۰ سال 
حبس، رد مال و دو سال محرومیت از خدمات 
دولتی محکوم شده اســت و انور روزچنگ به 
اتهــام مشــارکت در تحصیل مــال از طریق 
نامشروع و پرداخت رشوه به 1۰ سال حبس و 

ضبط وجه رشوه محکوم شده است.

»محمود صادقی« در گفت وگو با »مردم سالاری« تشریح کرد

مجلس دوازدهم حداقلی تر از مجلس یازدهم
دلیلی برای افزایش مشارکت مردم وجود نداشت

سخنگوی قوه قضائیه خبر داد

تهیه فهرست عفو و بخشودگی مجازات محکومان به مناسبت سال نو و ماه رمضان

نماینده مردم تبریز در مجلس، گفت: وقتی نمی توانیم 
افراد را هدایت کنیم بهتر است حرفی نزنیم که بدترش 
کنیم. در مورد حجاب نیز اگر قانون بنویسیم به سادگی 
قابل اجرا نیســت و اگر هم اجرایی شود برای این نظام 

مشکل افرین است.
به گــزارش عصر ایران، مســعود پزشــکیان، نماینده 
مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی در مورد حادثه 
درمانگاه قم گفت: هیچ کس حق ندارد بدون اجازه فرد 
دیگری وارد زندگی خصوصی اش شود و در آن دخالت 
کند. یک روحانی اگر هم می خواهد من را هدایت کند 
باید به گونه ای هدایت کند که من هدایت پذیر باشم نه 
اینکه من را از خودش و باوری که دارد متنفر کند. وی 
افزود: با بعضی کارها به جای جذب افراد آنها را نسبت 

به خودمان متنفر می کنیم.
پزشــکیان اظهار کرد: یک عده افراد جامعه نسبت به 
ما موضعی ندارند و بی تفاوت هســتند ما را هم قبول 
ندارند آنها کار خودشان را می کنند ما هم کار خودمان 
را می کنیم، اما ما کاری می کنیم که آنها به ما کار داشته 
باشند، بلند شــوند و کاری کنند که ما نباشیم. وقتی 
نمی توانیم افراد را هدایت کنیم بهتر است حرفی نزنیم 

که بدترش کنیم.
وی با اشاره به اظهارات نماینده مجلس در مورد جریمه 

نقدی قانون عفــاف و حجاب گفت: هرکســی از این 
آقایان که ادعا می کند دلشــان بــرای انقلاب و نظام و 
دین می سوزد به خانواده خودشان نگاه کند. ببیند بچه 
خودشان را با اجبار می توانند وادار به کاری کنند. اگر به 
این نتیجه رسیدند که می توانند به اجبار آن ها را هدایت 

کنند پس در جامعه هم همین کار انجام دهند.
پزشــکیان افزود: وقتی من نمی توانــم فرزندان خودم 
را بــه اجبار وادار به نماز خوانــدن و حجاب کنم پس 
نمی توانم این حرف را در جامعه به کســانی بگویم که 

من را نمی شناسند یا قبولم ندارند.
پزشکیان در مورد لایحه حجاب مجلس و تبدیل آن به 
قانون هم گفت: استفاده از ماهواره طبق قانون ممنوع 
است، اما آیا مردم استفاده  نمی کنند؟ هر چه وارد کشور 
شد ما برایش قانون نوشتیم که نشود ولی شد. در مورد 
حجاب نیز اگر قانون بنویســیم به ســادگی قابل اجرا 
نیســت و اگر هم اجرایی شــود برای این نظام مشکل 
آفرین اســت. این نماینده چند دوره مجلس ادامه داد: 
چهل سال اســت نظام و انقلاب دست ماست، مدارس 
و مهد کودک ها دســت ماست. روحانیون در مدارس و 
کودکســتان بودند چرا آنجا نتوانستند بچه ها را تربیت 
کنند. در کودکستان  و مدرسه که بچه ها قابلیت انعطاف 

دارند نتوانستیم بچه ها را هدایت کنیم.

رئیس فراکســیون کارگری مجلس شورای اسلامی با 
بیان اینکه ترکیب شــورای عالــی کار به نفع کارگران 
نیســت، اظهار داشــت: مجلس را در حــوزه حقوق و 
دســتمزد نباید جدای از دولت دید چراکه مجلس هم 
نیروی کارگری دارد و نمی خواهد حقوق کارگرانش ۵۰ 

درصد افزایش یابد.
به گزارش شفقنا، علی بابایی کارنامی در رابطه با افزایش 
حقوق کارگران، گفت: نظر دولت همواره بر همین بوده 
اســت که افزایش حقوق ها باعث افزایش تورم می شود 
و همه دولت ها همیشــه در طول تاریخ همینگونه فکر 
کردند؛ اما امسال اگر وزیر کار، خلاف قانون و رویه های 
قانونی عمل کند، حتما اقدام به ســوال و یا استیضاح 

خواهیم کرد.
وی ادامه داد: باید بر اســاس رویه قانونی عمل کنیم. 
سلیقه و قانون هم می گوید که سبد معیشت کارگران 
و نرخ تورم اعلام شــده بانک مرکزی باید مد نظر قرار 
بگیــرد و هــر دو مولفه هم می گوید کــه افزایش زیر 
۴۵ درصــدی منطق ندارد؛ همچنیــن ما حداقل مزد 
کارمندان دســتگاه های دولتی را با احتســاب ۳ هزار 
امتیاز، ۴۰ درصــد افزایش دادیم و قاعده هم این بوده 
که هر چقدر برای کارمندان تصمیم گرفته شد، شورای 
عالــی کار هم باید ۷ الی ۸ درصد بیشــتر از آن برای 

کارگران در نظر بگیرد.
آقای بابایی کارنامی گفت: یکی از دلایلی که خروجی 
شــورای عالی کار بعضا به نفع کارگران نبوده به دلیل 
این اســت که ترکیب شورای عالی کار به نفع کارگران 
نیست؛ اعضای شورا عالی کار را سه نفر از دولت و سه 
نفر هم کارفرما تشــکیل می دهد و اقلیت کارگران، در 
برابر اکثریت دولت و کارفرمایان نمی تواند کاری انجام 
دهد چراکه دولت هم بزرگترین کارفرما است درحالی 

که باید نقش تعادل را داشته باشد اما اینگونه نیست.
وی ادامه داد: بنابراین اگر بخواهیم قانونی و زیرساختی 
عمل کنیم، ابتدا باید ترکیب شورای عالی کار را تغییر 
دهیم. ما در مجلس به این سمت رفتیم تا این ترکیب را 
تغییر دهیم اما فضای مجلس برای انجام این کار فضای 
مثبتی نبود؛ چراکه فضــای مجلس به نفع تصمیمات 
دولت و بعضا ذی نفع است یعنی تعارض منافع وجود 
دارد. آقای بابایی در پایان خاطرنشان کرد: مجلس را هم 
در حوزه حقوق و دســتمزد نباید جدای از دولت دید، 
چــرا که مجلس هم نیروی کارگری دارد و نمی خواهد 
حقــوق کارگرانش را ۵۰ درصد افزایــش دهد؛ وقتی 
مجلس هم به این جمع بندی نمی رســد بنابراین باید 
فکر اساسی کرده و با روسای قوا مذاکره کنیم تا تصمیم 

منطقی را در خصوص مزد کارگران اخذ کنیم.

پزشکیان:

قانون نوشتن در مورد حجاب به سادگی قابل اجرا نیست
رئیس فراکسیون کارگری:

مجلس هم نمی خواهد حقوق کارگران افزایش یابد




